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1 Opening en vaststellen agenda

De voorzitter opent de digitale vergadering om 19.30 uur en heet de commissieleden 
en aanwezige insprekers van harte welkom. De agenda wordt ongewijzigd 
vastgesteld.

2 Inspraak
Gelegenheid voor inwoners om zich tot de commissie te richten over geagendeerde 
en niet-geagendeerde onderwerpen die tot de competentie van de commissie 
behoren.

De volgende insprekers voor het "toets- en afwegingskader grootschalige duurzame 
energieopwekking (zon en wind)" hebben zich aangemeld:
- de heer E. Bakker van Tomorrow Energy BV
- de heer M. Degen (directeur van de steenfabrieken in Spijk en Tolkamer) namens 
het Eilands Energieverbond
- de heer T. Boerhof, voorzitter Carvium Novum

* De heer Bakker licht de plannen van Tomorrow Energy toe en geeft aan graag 
opgenomen te willen worden in de kansrijke mogelijkheden, omdat de plannen 
binnen het beleid van de Provincie passen, de locatie die zij voorstellen een kansrijke 
locatie is die relatief weinig impact heeft op omwonenden, een project is die goed 
inpasbaar is en bijdraagt aan biodiversiteit en CO2-reductie en men het project wil 
realiseren met lokale mensen met participatiemogelijkheid.  



De commissieleden stellen nog enkele vragen over de locatie, het meenemen van de 
omgeving in de visie en de visuele weergave van de plannen. 

* De heer Degen laat weten dat het Eilands Energieverbond een eigen energie-
voorziening wil realiseren voor het Gelders Eiland. Men is geschrokken van het feit 
dat  het toets- en afwegingskader zoals dat nu is opgesteld de komende tijd geen 
projecten op het Gelders Eiland mogelijk maakt. Inspreker vraagt d.m.v. een 
concept-motie de raad om het toets- en afwegingskader te heroverwegen en aan te 
passen, samen te werken met het Eilands Energieverbond om stapsgewijs een  
Duurzaam Gelders Eiland te realiseren en te beginnen met het drijvende zonnepark 
op de plas Carvium Novum. 
De commissieleden stellen nog enkele vragen over hoe het overleg met de gemeente 
Zevenaar is, de relatie met de huidige omgevingvisie en de plannen van de Provincie, 
het contact met Rijkswaterstaat en het Waterschap, de kosten voor de gemeente, 
eventuele plannen voor de andere dorpen (Herwen, Aerdt en Pannerden) en het 
verduurzamen van bedrijven die aan de rivier liggen.

* De heer Boerhof laat weten dat Carvium Novum (natuurpark) een geschikte locatie 
is voor zonne-energie d.m.v. zonne-eilanden en men ziet kansen om dit ook in de 
natuur in te passen, waarbij er tevens inkomsten voor het natuurpark gegenereerd 
kunnen worden.  Er is subsidie aangevraagd die inmiddels ook is goedgekeurd. Men 
betreurt het dat Carvium Novum niet genoemd wordt in het toets- en afwegings-
kader en men is van oordeel dat het gebied zou kunnen worden aangemerkt als een 
maatwerk-locatie. Het bezwaar van Carvium Novum richt zich op de fasering: eerst 
komen de grootschalige voorkeurslocaties aan bod en dan pas de maatwerk-locaties. 
Inspreker doet de aanbeveling om deze direct mee te nemen daar men al ver 
gevorderd is met de plannen en het maar de vraag is of het in de toekomst wel 
financieel dekkend is. 
De commissieleden stellen nog enkele vragen over de uiterlijke realisatie-datum van 
het project i.v.m. de subsidie, de status van Carvium Novum (themapark/ natuur-
park), de grootte van het project en de beschikking  over een overzichtskaartje van 
de Provincie met daarop vermeld welke gebieden aangewezen zijn voor zonne- en 
windenergie.

3 Toets- en afwegingskader grootschalige duurzame energieopwekking (zon en 
wind) (Z/19/347628 )

De raad wordt voorgesteld het toets- en afwegingskader voor grootschalige 
duurzame energieopwekking (zon en wind) vast te stellen.

Commissie 
De commissieleden stellen in de beraadslagingen vragen en opmerkingen over:
- windturbines/windmolens en geothermie
- de afwezigheid op de kaart van het Gelders Eiland als zichtlocatie 
- het ontbreken van kleinschalige initiatieven en andere mogelijkheden voor 
energieopwekking in het toets- en afwegingskader
- de vraag of het onderwerp wel digitaal behandeld  moet worden en of het wel 
besluitrijp is voor bespreking in de raadsvergadering met daarbij de vraag of 



besluitvorming ook verplaatst kan worden naar september. 
- het opwekken van energie daar waar het nodig is
- het aanpassen van het toets- en afwegingskader door de gemeenteraad d.m.v. 
moties en amendementen
- de relatie met het concept-bod voor de RES (Regionale Energie Strategie) en of er 
een veto-recht is ten aanzien van de RES
- afstemming met de andere gemeenten waar men mogelijkheden ziet om initia-
tieven te combineren 
- de landschapseisen/landschappelijke inpassing  waar een project aan moet voldoen
- de mandatering ten aanzien van de verklaring van geen bedenkingen
- de beslismomenten van de raad indien dit toets- en afwegingskader goedgekeurd 
wordt
- wat Zevenaar precies moet opwekken aan energie en met hoeveel huishoudens en 
bedrijven
- er moet goed gekeken worden naar welke gebieden uitgesloten zijn door de kaders 
die de Provincie vastgesteld heeft; de kaartjes komen niet geheel overeen en er zijn 
enkele gebieden die niet mogelijk zijn 
- het behouden van draagvlak bij ondernemers
- de opbrengst uit de opwekking ook gebruiken voor leefbaarheid (dorpen); de 
samenleving moet er iets aan hebben
- waarom er in de voorkeursgebieden geen onderscheid is gemaakt tussen wind- en 
zonne-energie
- het ontbreken van maatschappelijke kaders, ook per landschapstype (bijv. afstand 
voorkeursgebied tot bebouwing)
- ruimtelijke effecten, wat blijft er aan publieke ruimte over
- opwekken van energie d.m.v. waterstof
- energie-initiatief in Babberich met gewasbeschermende overkapping

College
Met het voorliggende toets- en afwegingskader vraagt het college aan de raad of de 
raad kan instemmen met deze afwegingskaders en voorwaarden voor plannen voor 
energieopwekking. In de fasering is aangegeven dat verder gegaan wordt met de 
rode zoekgebieden. Met dit toets- en afwegingskader waarbij eerst gestart wordt 
met 3  initiatieven probeert het college samen met de andere gemeenten 
verrommeling tegen te gaan en te clusteren, zodat projecten een minder grote 
weerslag hebben op de Liemerse grondgebieden.  Natuurgebieden worden hiermee 
geborgd en er is niet alleen gekeken naar draagvlak bij inwoners/buurt, maar ook 
naar ruimtelijke kwaliteit/recreatie en toerisme. Er is gekozen voor 3 initiatieven 
omdat de ervaring is dat initiatieven lang duren en het college van oordeel is dat  
hiermee recht gedaan wordt aan de  spankracht die de gebieden  hebben. Mochten 
er minder dan 3 initiatieven te zijn, dan wordt verder gegaan met maatwerk-locaties.  
Initiatiefnemers zorgen voor eigen draagvlak. Nieuwe initiatieven worden “on hold” 
gezet. Zevenaar wil om de regie te houden eigen afwegingskaders hebben die dan bij 
de RES neergelegd worden, vóórdat het concept-bod naar het Rijk gaat. Er is niet 
veel tijd, uitstel is niet raadzaam, want dan kan de raad zelf geen kaders meer 
toevoegen. Ook wordt het kader gebruikt bij het afgeven van vergunningen. De 



fasering wordt scherp bij de raad neergelegd en er is gekeken naar de zoekgebieden 
die het meest haalbaar zijn. Er zijn mogelijkheden om buiten de zoekgebieden 
initiatieven toe te laten. De raad kan zelf zaken toevoegen als fasering, kleine 
initiatieven etc. Er is veel input en informatie opgehaald in participatierondes. Wie 
wel of niet een SDE-subsidie heef is niet meegenomen, omdat dit volgens het college 
geen afwegingskader is. Het Rijk heeft bepaald dat 30 regio’s 35 terrawattuur 
moeten opleveren. Met het aanbod van de 18 gemeenten kan de regio 1,5 tot 1,8 
terrawattuur opleveren en de verwachting is dat dit voldoende is. Met de regio wordt 
gekeken hoe het “zoet en zuur” verdeeld kan worden door middel van een fonds 
waarmee compensatie kan worden verkregen. 

Toezeggingen
Het college  gaat nog na waar in het proces de raad aan zet is en of de tekst onder 5.1 
van het raadsvoorstel “Algemene verklaring van geen bedenkingen” klopt (is dit 
inderdaad gemandateerd aan het college?) 

4 Sluiting
De voorzitter sluit de digitale vergadering om 21:30 uur en dankt de aanwezigen voor 
hun aanwezigheid en inbreng.


